
Jokilaaksojen jätelautakunta § 12 29.09.2020

Muutokset jätehuollon palvelutasossa

Jokilaaksojen jätelautakunta 29.09.2020 § 12

 Vestia Oy:n tarjoamassa jätehuollon palvelutasossa on tapahtunut ja
tapahtumassa merkittäviä muutoksia. Jätelain uudistaminen tuo nee
asuinkiinteistöjen jätehuoltoon lisää uudistuksia, joiden tarkasta si-
säl lös tä, laajuudesta jätelautakunnan alueella ja to teut ta mis ai ka tau-
lus ta ei tällä hetkellä ole tarkkaa tietoa.

 Jätelautakunta on kokouksessaan 10.3.2020 § 6 käsitellyt muo vi-
pak kaus jät teen kiinteistöittäisen keräyksen järjestelyjä sekä päät tä-
nyt (§ 7) muovipakkausjätteen kuljetushintojen lisäämisestä jä te mak-
su tak saan. Vestia Oy ilmoitti 30.1.2020 aloittavansa muo vi pak kaus-
jät teen keräyksen kiinteistöiltä siten, että keräys alkoi hel mi kuus sa
2020 ensimmäisessä vaiheessa Kalajoella, Nivalassa ja Yli vies kas-
sa. Näistä kunnista saatavien kokemusten perusteella yhtiö il moit ti
tarkastelevansa palvelun toimivuutta ja kysyntää sekä rat kai se van sa
palvelun mahdollisen laajentamisen toisessa vaiheessa Haa pa jär-
vel le, Haapavedelle, Kannukseen ja Oulaisiin. Asiaa kä si tel les sään
lautakunta päätti pyytää Vestia Oy:tä seuraamaan ke räyk sen
onnistumista, keräykseen liittyneiden kiinteistöjen määrää se kä ke rä-
tyn muovipakkausjätteen määrää ja laatua sekä pyytää täs tä yh tiöl tä
raportointia kolmen kuukauden välein, hel mi-huh ti kuul ta 31.5.2020
mennessä ja touko-heinäkuulta 31.8.2020 mennessä.

 Vestia Oy on toimittanut em. raportin helmi-huhtikuulta 29.5.2020.
Tuol loin palveluun oli liittynyt 100 kiinteistöä, muovipakkausastioita
oli sanottuna ajanjaksona käyty tyhjentämässä 449 kertaa. Tar kas te-
lu jak son aikana muovia kerättiin 2,82 tonnia, minkä mukaan yhden
as tia tyh jen nyk sen tilastollinen keskiarvopaino oli 6,28 kg. Yhtiön toi-
mit ta ma yhteenveto on oheismateriaalina.

 Yhtiö ei ole vielä toimittanut lautakunnan pyytämää raporttia tou-
ko-hei nä kuul ta 2020. Vestia Oy:n toimitusjohtaja esittelee ke räys toi-
min nan nykytilanteen ja arvion toiminnan jatkosta lautakunnan ko-
kouk sen alussa.

 Vestia Oy on päättänyt uudistaa kuhunkin kuntaan rakentamansa
hyö ty jä te ase mat (lajittelupihat). Samalla lajittelupihat au to ma ti soi-
daan siten, että ne ovat etävalvonnan piirissä, jolloin asiakasta voi-
daan myös neuvoa etäpalveluna. Tämä mahdollistaa lajittelupihojen
au ki olon merkittävän laajentamisen. Samalla kaikille lajittelupihoille
tu lee myös pakkausmuovin vastaanotto. Kalajoelle valmistuneen uu-
si tun lajittelupihan avajaiset olivat 11.9.2020. Yhtiö uudistaa tänä
vuon na vielä Pyhäjärven sekä Haa pa ve den ja Pyhännän la jit te lu pi-



hat. Yhtiö rakentaa ensi vuonna uuden toi min ta mal lin mukaiset la jit-
te lu pi hat viiteen kuntaan ja vuonna 2022 lop pui hin kuuteen kuntaan.
Ves tia Oy on päättänyt rahoittaa lajittelupihojen rakentamisen Kun ta-
ra hoi tuk sen kautta hankittavalla lainoituksella. Investointilainan
edel ly tyk se nä on ko. kunnan täysimääräinen omavelkainen takaus.
Näin ollen Vestia Oy hakee lajittelupihan rakentamiseen tarvittavaan
lai naan kyseisen kunnan takauksen, sitä mukaan kuin investoinnit
ete ne vät.

 Tähän palvelutason parantamiseen liittyen yhtiölle on valmistunut
Yli vies kan jätekeskukseen etävalvomo, joka vihittiin käyttöön
21.9.2020.

 Yhtiön toimitusjohtaja esittelee lajittelupihaformaattia etä val von toi-
neen lautakunnan kokouksen aluksi.

JÄTELAUTAKUNNAN ESITTELIJÄ: Lautakunta keskustelee jä te-
huol lon palvelutason kehittämistarpeista ja merkitsee Vestia Oy:n
toi men pi teet palvelutason parantamiseksi tiedoksi.

JÄTELAUTAKUNTA: Hyväksyttiin.

 Vestia Oy:n toimitusjohtaja Olavi Soi nio esitteli ennen kokousta ti lan-
ne kat sauk sen touko-heinäkuun muo vin erilliskeräyksestä. 


